
 

 

ACTA DEL CONSELL DE PAU I SOLIDARITAT 

Sessió: Ordinària  

Núm. 5/2022 

Data: 15 de novembre del 2022 

Lloc: Ajuntament de Castelldefels 

Hora:de 19 h a 20:37 h  

ASSISTENTS: 

Eva Fernández- SCKasando 

Rosa Pradas- Mans Unides  

Pilar Saporta-  F. Comparte 

Gloria Grima –  Solidaritat Sense mons 

Lluïsa Treviño- Sàhara  

Maria Meijide i Celia Meijide – Malaika solidaria 

Vanessa  Hernández- Malaria 40 

José Luis Gómez - Mon sense Guerres 

Francisca Sánchez- Administrativa 

Lourdes Carreras-  Tècnica de Pau i Solidaritat 

Antoni Casas- Regidor de Pau i Solidaritat 

 
Disculpen l'assistència: 

Etyops 

Promundo 

 



 

ORDRE DEL DIA: 

1-      Aprovació acta anterior 
2-      Valoració Ciutats defensores de drets humans 
3-      Valoració jornades de pau i solidaritat  
4-      Calendari trobades de reflexió 
5-      Propostes 2023 
6-      Informacions diverses 
7-      Precs i preguntes 
 
 

1.-Aprovació de l’acta anterior. 

Prèvia consulta, s’aprova l’acta anterior 

 

 
2.-Valoració Ciutats defensores des drets humans. 

 
 
Cap dels assistents va estar a les xerrades escolars però la tècnica explica que 
va anar tot molt bé. En conjunt, la valoració d’aquestes jornades són molt 
positives per part dels assistents a la reunió. 
El representant de Mon Sense guerres, parla com ha continuat mantenint 
contacte amb una de les representats de ciutats defensores, Teresa Montaño i 
parla al consell sobre l’acte que es farà a Barcelona el Dia internacional de la 
violència contra la dona, on també participaran varies associacions.  
També l’institut Les Marines, també ha iniciat  col·laboracions amb les 
participants de les xerrades. Informa, que per part de l’organització CDS, tant per 
part de la Teresa Montaño, com de la Lucinda Evans es van sentir molt bé 
acollides i molt a gust. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



3.- Valoració jornades de pau i solidaritat. 
 
 

 Històries en moviment 
 
La tècnica de solidaritat, informa als assistents de que la participació en 
aquesta activitat, per part de la població, va ser molt ben acollida. Parla 
de que va ser tot un èxit el lloc on es va realitzar (davant la biblioteca RFJ, 
Plaça Neus Català) i de com els pares i les mares interactuaven i 
participaven amb els seus fills, per formar una història en moviment.  

 
 
 Recital de poesia i música: Natura i cultura del grup Alga 

 
Les representants de Comparte i Mans unides  destaquen que va estar 
ple de gent de totes les edats, tant joves, com gent gran, i es destaca el 
fet que és un acte amb petits detalls de música, els estudiants, la revista... 
que el fan especial. L’exposició  va agradar força i la xerrada de les 
persones que la presentaven, també. 
Es comenta que el format per presentar l’exposició no va ser el millor per 
donar valor als testimonis però la tècnica explica que va sobrevenir, no 
era el previst, i una vegada van començar ja no es podia canviar, però que 
evidentment va deslluir les explicacions i va fer que marxés alguna gent.  
El regidor del consell de Pau i Solidaritat, Antoni Cases, opina també sobre 
l’activitat i li va semblar que tot estava organitzat amb molta delicadesa. 

 
 
 Festivals d’estels per la Pau 

 
La organització de l’esdeveniment, Fundació Comparte i a través de la 
seva representant, Pilar Saporta, fa una valoració molt positiva de 
l’activitat, ja que va poder gaudir-ne de totes. Fa referència a l’escenari, 
que va trobar que estava força bé, i fa una autocrítica per l’estona que el 
lloc (l’escenari),  es va quedar sense fer res. Parla sobre el conte que es 
va representar i tot i que va ser la pròpia entitat qui ho va escollir, a ella 
personalment no li va agradar, encara que els assistents que ho van poder 
veure, sí que li vas semblar molt bo. 
Comenta als companys, que hi va haver una participació molt alta per part 
de la ciutadania, mares, pares, nens, menjant (van contar amb la 
participació del restaurant Imperfect), i gaudint del festival tot i que es 
jugava el partit de futbol Madrid- Barça. Sí que a estones hi va haver 
menys gent, però en general moltíssima, sobre tot al matí, la qual cosa va 
portar a tenir-ne moments d’aglomeracions al començament, però que van 
saber solucionar ràpidament.  
La recaptació d’aquesta activitat va ser de 4300€ i que van ser destinats 
a Amèrica Llatina i a altres països amb els que treballen. Informa que per 
a ells, l’aportació econòmica d’aquest esdeveniment és molt bona i 
significativa, però el que més busquen, és la fidelització de la gent i 
conscienciar a la població, però troben que és molt complicat. 

 



 
 Menjars d’arreu del món 

 
A. Castelldefels Sàhara i la seva representant, Lluïsa Treviño comunica a  
se senten molt satisfetes amb l’organització i positivament  mot sorpreses 
amb la recaptació 4231,20€, tot un èxit. Amb la recaptació d’aquesta 
activitat, han pogut fer 30 cistelles solidaries d’alimentació i higiene per a 
persones amb diversitats funcionals de refugiats de Tindouf, durant dos 
mesos. 

 
 
 Pàdel solidari al canal olímpic de Castelldefels 

 
Organitzat per l’associació SCKasando i en representació d’aquesta, l’Eva 
Fernández va contar amb la col·laboració del col·legi Petit-Mon Felisa 
Bastida, explica als assistents a la reunió, que aquest esdeveniment, és 
com molt familiar i que la participació en aquests, tant per adults, com per 
joves, és de gent que al llarg dels anys han aconseguit que siguin fidels a 
la causa. Van contar amb la participació de 57 jugadors/es i van 
aconseguir recaptar 600,89€. 

 
 
 La memòria del aigua, al teatre Plaza 

 
La tècnica de Pau i Solidaritat, Lourdes Carreras explica que 
l’esdeveniment va tenir una acollida per part de la població molt bona 
perquè es van omplir tots els seients. Sí que troba que aquesta obra és 
molt peculiar (la seva duració és curta, però consciencia molt als nens), 
tot i això, les famílies van sortir molt contentes.  
La representant de Malaria 40, Vanessa Hernandez, que va estar amb la 
seva filla al teatre, explica el seu punt de vista i que en aquesta, tot i sent 
més curta, trobava que els més petits es dispersàvem. La tècnica de 
Solidaritat, fa referència a que ja es diu l’edat a qui van dirigides les 
activitats, i que moltes vegades, les famílies ho ignoren.  

 
 
 
 
 
 

 Es torna a parlar de Menjars d’arreu del món, però amb la valoració per 
part de la tècnica de Pau i Solidaritat, Lourdes Carreras i del regidor Antoni 
Cases; parlen del fet que durant l’activitat es va anunciar als participants i 
comensals de que aquella darrera edició, en seria l’última. Comenten als 
assistents, que aquesta decisió, ja s’havia parlat anteriorment en altres 
consells, varies vegades, i que s’havia anat preveient. Que la pandèmia 
va donar una mica d’aire a l’esdeveniment, fent una cosa igual, però virtual 
i tot i això es van recaptar diner. Però, que desprès d’aquesta edició 
virtual, es va pensar en fer-ne un altre, per acabar aquest acte amb 
dignitat. Fa referència i memòria als assistents de per què i com va néixer 



aquests esdeveniment i dels seus objectius i els fa saber que ara ja no es 
compleixen. Explica, que en el moment actual, no es pot treballar així 
aquest acte tan complicat. Falten estructures tant per part de les 
associacions, com per part de l’Ajuntament. Entén molt bé que qualsevol 
tancament fa mal, la tècnica de solidaritat, més que ningú ho entén, ja que 
va ser percussora  i impulsora d’aquest activitat. Però sap que tot a la vida 
té una trajectòria i que en aquest cas, aquesta havia arribat a la seva fi i 
se li va donat un acomiadament digne. 
El regidor Antoni Cases, opina que com a tema econòmic, veu que és molt 
important per a les associacions, però, que l’activitat requereix de molt 
voluntaris i que, degut a com es troben en aquest moment les 
associacions, no pot ser viable. Comenta, que amb la quantitat de gent 
que va assistir a l’esdeveniment, la informació amb la que es van quedar 
va ser només de que això s’acabava i que no hi hauria res més, tot i que 
la tècnica de Solidaritat, va explicar que es faria una altre activitat, en el 
seu lloc. Pregunta a les associacions i demana que aquestes diguin el que 
pensen sobre això, perquè vol saber-ne l’opinió.    
S’arriba unànimement a l’entesa de que les activitats comporten molta 
responsabilitat, és més de les que les pròpies entitats poden assumir i 
entenen el risc que es pot córrer, tant per part de l’Ajuntament com per a 
les associacions. També fan autocrítica, ja que ara mateix no estan 
arribant als objectius de fidelitzar a la gent amb la causa que elles 
desenvolupen per poder tenir un relleu generacional.  
Són per aquests motius i d’altres que s’acorda fer una reflexió i una pluja 
d’idees de totes les entitats per proposar una nova activitat sostenible i 
se’ls convocarà a una reunió per fer-ho.    
 

  
 

4.-Calendari trobades de reflexió 
 

 
S’acorda fer la reunió el 14 de gener del 2023, de 10:00 a 13:00 hores al SLET, 
carrer església 1, per parlar d’aquest tema i també del tema de la continuïtat de 
les entitats, com fer per tenir relleu i per comentar el tema de les subvencions. 
Demanarem alguna proposta per dinamitzar-la entitats especialistes. 

 
 
 

5.-Propostes 2023. 
 
Es demana que es vagin comunicant si hi ha propostes i començant l’any, i 
després de la reunió, es formalitzaran en el programa anual. 
 
 
 

6.- Informacions diverses. 
 
S’informa, que el servei comunitari ho farà Món sense guerres, tot i que altres  
entitats també la poden fer. I s’explica que farem la proposta que  algun centre 



participi en el Sant Jordi solidari i per això totes hauríem de donar un cop de mà 
en la formació. 
 

 
 

7.- Precs i preguntes 
 
Es prega que quan arribin correus de convocatòries  a les entitats, si us plau 
responguin amb una confirmació o disculpa. 
 
No havent  cap pregunta més ni tema a tractar, es tanca la sessió a les 20:37h 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lourdes Carreras      Antoni Casas 

Tècnica de Pau i Solidaritat    Regidor de Pau i Solidaritat 

 
 
 
 


